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Ik ben best wel kritisch, op mezelf, op anderen, eigenlijk op alles. Soms is 
dat handig, want je behaalt er bepaalde resultaten mee, maar zeker niet 
altijd. Niet iedereen zit altijd op jouw "feedback" (lees: gezeik) te wachten, 
zelfs ikzelf niet altijd op mijn eigen gezeik... Wat ik daarom zo verfrissend 
vond, is hoe positief het laatste hovenierscafé was. Het onderwerp was 
welke functie je hebt als hovenier. Heb je als hovenier (of misschien als 
mens) een morele verplichting om de buitenruimte te vergroenen, of volg 
je primair de klantwens? Mijn vermoeden was dat er vooral heel groene 
en activistische hoveniers op dit hovenierscafé af zouden komen. Want het 
is een drukke periode, en als je hier geen gevoel bij hebt, waarom zou je 
dan komen? Maar ik vond het inspirerend hoe de discussie in Bloemenpark 
Appeltern verliep. Waarom? Omdat bijna iedereen super positief was. 
Kijk, er gebeuren natuurlijk nog zat zaken waar je super kritisch op kunt 
zijn. Zoals het recente nieuws dat er een sterke afname van groen in de 
Nederlandse tuin te betreuren valt. Een afname van gemiddeld 21,6 pro-
cent in twee jaar tijd, aldus nieuwe data van De Groene Stad Challenge. 
Daar hoeven we als groene sector niet per se de vlag voor uit te hangen. 
Maar er gebeurt natuurlijk ook een hoop wel. De hoveniers die aanwe-
zig waren, gaven aan dat veel particulieren inmiddels echt wel de wens 
hebben om hun tuin te vergroenen. De nadelen van tuinen dichtstraten 
zijn anders door de hoeveelheid regen van afgelopen tijd extra duidelijk 
geworden. Als sector ligt hier een mooie taak om zoekende particulieren 
bij de hand te nemen. Niet op zo’n kritische belerende manier, maar op een 
vrolijke en constructieve wijze.

Want de trend van vergroenen is overal aanwezig. Iedereen praat erover, 
artikelen die voorheen alleen wij publiceerden vinden nu hun weg naar 
"normale" media zoals het AD, NRC of zelfs de Libelle. Wetenschappelijke 
onderzoeken over de voordelen van groen stapelen ook steeds meer op 
elkaar. Heb je last van: verlies van biodiversiteit, hittestress of wateroverlast? 
Groen is het antwoord! Huizen met een boom in de buurt zijn meer waard, 
mensen die een groene tuin bezitten bezoeken minder vaak de huisarts 
en patiënten die uitkijken of groen herstellen sneller. Zoals werd verwoord 

op het hovenierscafé: er gebeurt een hoop niet, maar er gebeurt ook een 
hoop wél.

Bij het zien van een veelal verharde tuin met twee verhoogde bloembakjes 
lavendel en er in de schutting net genoeg ruimte is voor een paar takjes 
hedera kun je kortom op twee manieren reageren. Mijn kritische zelf 
begint meteen te mopperen: 'Wat een misser, alles is verhard en die paar 
verdwaalde planten noemen ze dat tegenwoordig een tuin?!' Maar hé, 
misschien had die klant eigenlijk een grote betonnen jungle in gedachten 
en zijn die vijf lavendelplantjes en die eenzame klimop al een enorme stap 
vooruit. Volgende keer probeer ik het zo: 'Wat leuk, dat groene tintje in 
jouw tuin!' Dat klinkt toch een stuk gezelliger. Soms moet je gewoon de 
kleine groene overwinningen vieren.
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